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Měsíční glosování

Trochu smutně vypadá henčovské 
letiště. Kdysi se zde konaly každo-
roční letecké dny a přilétala sem 
letecká esa a prolétaly letouny všech 
generací a typů. Sledovaly je tisícov-
ky diváků.

Nevyzpytatelné počasí při ven-
kovních akcích a pak covidová doba 
letecké dny doslova zařízly. Stejně 
tak uvažovanou investici do zpevně-

né letištní plochy, na kterou by při-
spělo město Jihlava a peníze přislíbil 
i kraj. 

Ze všeho ale sešlo, možná i díky 
čínskému investorovi, který měl spo-
lu s tehdejším prezidentem Milošem 
Zemanem velké oči. Od srpna je  
čínský výrobce ultralehkých letadel v 
Jihlavě, �rma  Zall Jihlavan airplanes, 
v insolvenčním řízení. Výroba letou-

nů Skyleader v Jihlavě ale nekončí, 
v areálu Hruškových Dvorů má nyní 
provoz akciová brněnská společnost 
Air Operation Technologies. 

Henčovské letiště naštěstí zůstává 
svou polohou i vybaveným zázemím 
atraktivní. V srpnu se zde například 
konalo mistrovství České republiky 
v parašutismu.  –pk-

HENČOVSKÉ letiště hostilo elitní parašutisty. V srpnu se zde konalo Mistrovství republiky v akrobacii a seskoky na přes-
nost přistání.  Foto: Michal Boček

Zázemí a poloha stále přitahuje

� Chápu, že silničáři mají plné 
ruce práce se slepováním silnic, ale 
při vjezdu do Jihlavy ze směru Větr-
ný Jeníkov je cedule Jihlava vidět až 
když kolem ní projíždíte, a to vás 
už snímá radar a ukazuje, že jede-
te moc rychle. Nešlo by to nějak 
napravit? Třeba to je i na jiných 
výpadovkách. 

� Český svaz ochránců příro-
dy vydal prohlášení, že i letos od 
poloviny srpna do poloviny září se 
dávají do pohybu hejna netopýrů, 
aby si našla nové úkryty, a radí, jak 
se vyhnout tomu, aby k vám zalét-
la domů. Prosím, aby informace o 
netopýrech nebyla zaměňována za 
členy sdružení Netopýr, kteří se vět-
šinou nepohybují v hejnech a roz-
hodně nelétají. 

� Opravený sloup se sochou Ježí-
še za restaurací Lyžař opravdu exis-
tuje. Je v kukuřičném poli vpravo 
asi dvě stě metrů směrem na Smrč-
nou. Ten prázdný sloup bez sošky je 
asi o kilometr dál a je nalevo od sil-
nice. Tak si je, prosím, nepleťte. 

� Na stavbě Horácké multifunkč-
ní arény se již pokládá nosná kon-
strukce střechy. Vypadá to, že se 
jim do konce roku opravdu podaří 
obrovskou stavbu zastřešit. 

� Budou krajské volby, a ač 
vždycky všichni politici ubezpeču-
jí, že budou kopat za celou Vysoči-
nu, mnohdy kopou především za 
své město, z něhož vzešli. A tak je 
v zájmu každého většího města, aby 
tam mělo co nejvíc svých zástupců. 
Pochopili jste?  -pk--


